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Oslo: Audun Maråk i Fiskebåtredernes
Forbund er godt fornøyd med informa-
sjonen fra Libas-toktet, og regner med
at det vil gi høge sildekvoter over flere
år. Fiskebåtredernes Forbund var blant
de første som mandag fikk informasjon
direkte fra havforskerne om Libas-tok-
tet. Audun Maråk, administrerende di-
rektør i Fiskebåtredernes Forbund, sier
at det er positivt at det nå blir stadfestet
at norsk vårgytende sild (NVG) er inne i
en positiv utvikling.

– Havforskerne understreker at silda
står over store områder og i et utvidet
område sammenlignet med tidligere.
Det tyder på at bestanden har det bra.
Det er vil være positivt for den pelagiske
flåten som kan se fram mot høge silde-
kvoter de neste årene, sier Audun Ma-
råk. 

– Når det gjelder makrell, så stadfester
den informasjon vi har fått fra Libas-
toktet det som fiskerne har påpekt en
periode at de ser godt med makrell, og

at makrellbestanden er inne i en positiv
utvikling. Maråk legger også vekt på en
viktig endring for makrellbestanden, og
det er utbredelsen av.

– Makrellen har en videre utbredelse
enn tidligere, og det tyder på at den har
vandret inn i andre lands soner. Det kan
reise forvaltningsmessige utfordringer
på makrell.

Audun Maråk sier at dersom det blir
økt makrellfiske i andre lands soner el-
ler i internasjonalt farvann, så vil dette

påvirke bestanden negativt. Han viser
også til at utbredelsen av makrellen
over nye områder kan gjøre at forde-
lingen av bestanden må tas opp på nytt.

– Hvis vi kommer i en situasjon der
makrellen permanent er i andre lands
soner – da vil det også komme spørsmål
om andelsfordelingen mellom lande-
ne, men der er vi ikke foreløpig. Det er
en utvikling som kan komme, og som vi
må være forberedte på, sier Audun Ma-
råk.

– Dette bør gi høge kvoter i flere år

Oslo: Vandringsmøn-
stret for silda er ikke en-
dret, men den sprer seg
mer, og det er et sunn-
hetstegn, sier havfor-
sker, som også har regis-
trert makrell lengre mot
nord enn tidligere..

Jógvan H. Gardar

redaksjonen@fiskaren.no

Den foreløpige rapporten fra
forskningstoktet til «Libas» var
klar mandag ettermiddag. Da
kunne forsker Leif Nøttestad
ved Havforskningsinstituttet,
fortelle om et
svært positivt
forskningstokt.
De foreløpige
oversiktene vi-
ser at både sild
og makrell er
inne i en sunn
og positiv ut-
vikling. Leif
Nøttestad sier
at hovedkon-
klusjonen er at
både sild og
makrell har
spredt seg over
et større område, og at begge
bestandene er i god form.

– Når det gjelder silda, så har
vi registrert sild over store deler
av det området vi har under-
søkt, og det omfatter norsk, in-
ternasjonalt, færøysk, islandsk
og helt ned til grønlandsk sone,
sier Leif Nøttestad.

Han understreker at for for-
skere viser resultatene et sunn-
hetstegn for sildestammen.

– Vandringsmønstret har ikke
endret seg og stammen er i god
vekst for tiden. Det vi ser er at
silda sprer seg over et mye stør-
re område enn tidligere. Årsa-
ken til spredningen er ikke
mangel på mat, men at stam-
men er i vekst, sier Leif Nøtte-
stad.

Overlapper
Rapporter fra blant annet fær-
øyske fiskere sier at det i som-
mer har vært mye makrell i sil-
defangstene, og denne utvik-
lingen bekrefter Nøtterøy.

- Begge stammene er i vekst.
Vi har funnet makrell så langt

nord som 63,30 breddegrad
nord, og det har vi ikke regis-
trert tidligere. Samtidig sprer
begge stammene seg, slik at de
i noen frontområder vil over-
lappe hverandre. Derfor opp-
lever blant annet de færøyske
fiskerne å få mye makrell i om-
råder der de ellers fisker på sil-
da. 

Godt sildeår på vei
Denne overlappingen skjer
særlig i de sørlige og vestlige
delene av silde- og makrellom-
rådet vi snakker om

Leif Nøttestad bekrefter at
det er en ny situasjon vi er
oppe i, og dette er en positiv
endring. – Vi ser på dette som
et sunnhetstegn, og for fisker-
ne er dette også veldig positivt,
sier han. Leif Nøttestad tror at
silde- og makrellflåten kan se
fram mot et godt år i 2008.

– Vi registrerer positive utvik-
linger for flere av årsklassene

både for makrell
og sild. Barents-
havet ser ut til å
være et godt opp-
vekstområde for
makrellen som er
på vei inn i Nor-
skehavet.

For sildefisker-
ne kan 2008 bli et
økonomisk inter-
essant år.

– Våre undersø-
kelser viser at
2002-årgangen nå
utgjør over 40

prosent av silda. 
Den veier nå i underkant av

300 gram, og 2002-årgangen vil
gå over 300 gram i 2008 og
samtidig utgjøre rundt 50 pro-
sent av bestanden. 

Tar vi så med at vi fremdeles
har årgangene 1998 og 1999,
som utgjør rundt 30 prosent av
populasjonen, så er dette vel-
dig gunstig for fiskeriene kom-
mende år, sier Leif Nøttestad.

Silda på stø kurs

Oslo: Jákup Sólstein, leder for
det færøyske rederiforbundet,
synes at det er gode nyheter at
silda sprer seg og har det godt.
– At havforskerne kommer
hjem med så positive opplys-
ninger om sild og makrell, er
bra. Det betyr at vi sannsynlig-
vis kan se fram mot det samme
TAC, eller kanskje høyere for
2008. At de også ser mye stor
sild, betyr bedre pris til båtene,
og det er også positivt, sier Já-
kup Sólstein.

Gledelig!

MYE SILD: Det blir mye sild også i 2008. ARKIVFOTO

Vi registrerer
positive utvik-

linger for flere av års-
klassene både for
makrell og sild. Ba-
rentshavet ser ut til å
være et godt oppvek-
stområde for makrel-
len som er på vei inn i
Norskehavet.

Leif Nøttestad

”

søkelys på:
SILDAS VANDRING
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